
Във връзка с една година 
от началото на украинската 
криза официален Пекин 
представи една конструктивна 
и дълбоко осмислена позиция 
по въпроса.

Публикуваният документ, 
който незабавно привлече 
вниманието на широки кръгове 
от световната общественост 
и стана тема в анализите 
на политици, анализатори и 
обществени дейци, включва 
12 точки, които както изтъкват 
и големите китайски медии, 
„отразяват принципа за 
уважение на държавния 
суверенитет, настояват за 
прекратяване на огъня и 
мирни преговори възможно 
най-скоро“.

Несъмнено, въпросните 
принципни идеи на китайската 
политическа инициатива 
съдържат ред конкретни 
предложения за разрешаване 
на хуманитарната криза и за 
следвоенно възстановяване 
на района. Една позиция, 
която отразява не само 
опасенията на международната 
общност във връзка с 
украинската криза, но и 
рамкира международните 
отговорности и задължения, 
включително и на Китай като 
един от големите актьори на 
световната политическа сцена.

Неслучайно в документа се 
изтъква, че въпросната криза 
е „резултат от редица сложни 
фактори“, сред които изпъква 
ролята на САЩ и НАТО като 
инициатори и стимулатори, и 
е необходимо те да си дадат 
реална сметка за своите 
ходове и грешки.

Наскоро публикуваният 
външнополитически документ 
на Китай повдига въпроси 
и дава отговори на редица 
проблеми, свързани с 
украинската криза. Очевидно 
това е документ, който тепърва 
ще бъде тема за анализи и 
обсъждане в международната 
общност. 

Петър Герасимов

Шанс за мира  
в Украйна
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2Кралят на Камбоджа 
Нородом Сиамуни   
на посещение в Китай
Китайският председател 
Си Дзинпин и съпругата му 
Пън Лиюен се срещнаха 
с краля на Камбоджа 
Нородом Сиамуни и майка 
му – вдовстващата кралица 
Нородом Монинес Сианук.

Китай представи своето  
предложение за мир в 
Украйна
Официален Пекин полага 
всички усилия да посредничи 
в сложния и изострящ се 
конфликт между Русия и 
Украйна и неотдавна представи 
пред света своето предложение 
за мир в Украйна. 
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Някои обекти, добавени  
в Списъка на ЮНЕСКО 

Конференция за насърчаване на развитието  
на древни водни градове в района на делтата  
на река Яндзъ се проведе в древния град Лили в Суджоу

Внучка пътува  
с дядо си из Китай 13

Срещи с изкуството, 
културата и хората в Китай
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Кралят на Камбоджа 
Нородом Сиамуни   
на посещение в Китай

Н
а 24  февруари ки- 
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин и съпругата 
му Пън Лиюен се 
срещнаха с краля 

на Камбоджа Нородом Сиа-
муни, който е придружаван 
от майка си – вдовстваща-
та кралица Нородом Мони-
нес Сианук.

По време на разговора 
им Си Дзинпин посочи, че 
след установяването на ди-
пломатическите отношения 
между Китай и Камбоджа 
преди 65 години, независи-
мо от промените в между-
народната обстановка, те са 
останали пример за прия-
телство и взаимноизгодно 
сътрудничество. „Вие сте 
свидетел на създаването, 
развитието, реформите и 
отварянето на Китай и ви-
наги сте били наши добри 

приятели“, се обърна ки-
тайският лидер към кра-
лицата майка.

Крал Нородом Сиа-
муни благодари за дълго-
срочната и безусловна по-
мощ и подкрепа за страна-
та му и заяви, че се радва 

на постиженията на Китай. 
Камбоджа ще продължи 
да участва в инициатива-
та „Един пояс, един път“ и 
оценява високо идеята на 
Си Дзинпин за изгражда-
не на общност на споделе-
на съдба, подчерта той.

В Пекин бе открит вторият 
пленум на ЦК на ККП

П
реди дни в Пе- 
кин бе открит 
вторият пленум 
на 20-ия центра-
лен комитет на 
Китайската ко-

мунистическа партия. Ге-
нералният секретар Си 
Дзинпин представи доклад 
за работата на комитета.

Пленумът ще обсъди 
проектоплан за реформира-
не на държавните и партий-
ни институции и ще пред-
ложи кандидати за висши 
постове в администрация-
та, които да се гласуват на 
предстоящите първи сесии 

на 14-ото общокитайско съ-
брание на народните пред-
ставители и Националния 

комитет на Китайския на-
роден политически консул-
тативен съвет.

9 години координиране на района 
Пекин – Тиендзин – Хъбей 

Н
авършиха се 9 
години от стар-
та на стратегия-
та за координи-
рано развитие на 
района Пекин – 

Тиендзин – Хъбей. През 
2022 г. неговият БВП е бил 
10 трилиона юана, което е 
увеличение от 1,8 пъти в 
сравнение с преди прила-
гането на стратегията. 

В района вече е офор-
мена транспортна мрежа, 
позволяваща придвижва-
не между големите съсед-
ни градове в рамките на 1,5 
часа, а новорегистрираните 
компании в тиендзинската 

икономическа зона „Бин-
хай“ и пекинския техно-
логичен хъб „Джунгуан-
цун“ са над 4000. Средната 

концентрация на фини пра-
хови частици РМ2.5 в райо-
на е намаляла с над 60% в 
сравнение с 2013 г.

К

Корабните 
компании печелят 
нови поръчки 

16-а консултация 
за икономическо 
партньорство

итайските ко-
рабни компа-
нии са спече-
лили всичките 
17 нови поръчки 
за транспорти-

ране на автомобили и ка-
миони по целия свят през 
януари, разбивайки япон-
ския и южнокорейския мо-
нопол в сектора.

Според данни на бри-
танската агенция за па-
зарни проучвания Clarkson 
Research 17-те нови поръч-
ки за транспортиране на 
автомобили възлизат на 
общо 510 000 тона дедуейт 

със 152 000 места за парки-
ране. През 2022 г. Китай е 
изнесъл 3,11 милиона пре-
возни средства, което е с 
54,4% повече в сравнение 
с 2021 г.

Китайската държавна 
корабостроителна корпо-
рация (CSSC) е поела бли-
зо 50% от всички поръчки 
през януари, съобщи из-
данието Shanghai Securities 
News. От 2021 г. тя е полу-
чила поръчки за 35 кора-
ба с товароподемност от 
7000 до 9200 автомобила, 
и в момента има глобален  
пазарен дял от 27%.

Н
аскоро се про-
веде 16-ата кон-
султация за ико- 
номическо пар- 
тньорство меж-
ду Китай и Япо-

ния с участието на съот-
ветните служби и посол-
ства на двете страни, съ-
общиха от Министерство-
то на търговията на Китай.

На нея бяха обсъдени 
мерките за изпълнение-
то на важния консенсус 
между лидерите на две-
те държави в областта 
на икономиката и търго-
вията. Основни теми на 

консултацията бяха още 
и макроикономическата 
ситуация, осигуряването 
на стабилни и гладки ве-
риги за доставки, подкре-
па на развитието на тър-
говията и инвестициите. 
Китай и Япония насърча-
ват и сътрудничеството в 
сферата на новите еколо-
гично чисти нисковъгле-
родни технологии, както 
и в секторите на медици-
ната и туризма. Беше за-
почната и подготовката на 
китайско-японския иконо-
мически диалог на високо 
равнище.

Китай – Япония
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2月23日，在位于纽约的联合国总部，中国常驻联合国代表团临时代办戴兵在联
合国大会乌克兰问题紧急特别会议上指出，无论困难多大，政治解决的大门不能

关上，推动尽快实现停火止战是当务之急，输送武器不会带来和平。

游客在洛阳市栾川县老君山风景区游玩
今年以来，古都洛阳深挖特色文化资源，举办精彩纷
呈的文旅活动，推出众多惠民政策，激发消费活力，
文旅产业迎来全面复苏。据洛阳市文化广电和旅
游局统计，2023年1月全市接待总人数1031.03万人
次，旅游总收入62.81亿元，同比分别增长746.63%
和690.06%。

新华社新闻 

乌克兰危机 中国方案公正性与建设性广获认同
2月24日，在乌克兰危机全面升

级一周年之际，中国发布《关于政
治解决乌克兰危机的中国立场》文
件，提出了标本兼治的危机解决方
案，展现了始终立足是非曲直、恪
守客观公正的中国立场，更彰显了
中国作为负责任大国为应对全球
性挑战积极贡献智慧和力量的责
任担当。

联合国秘书长发言人迪雅里
克将这一文件称为“重要贡献”；
俄罗斯外交部发言人扎哈罗娃表
示，俄方高度赞赏中国为以和平
手段解决冲突做贡献的愿望并赞
同中方想法；乌克兰总统泽连斯
基说，中国和平计划中的一些内容
可能成为讨论乌克兰局势和解问
题的基础。

“这是一项全新的、独创性的举
措，将产生深远影响”“中国方案让
人看到一种不同于以战争和霸权解
决问题的新选择”“中方立场文件再
次印证了中国始终是世界和平的建
设者、国际秩序的维护者”……连日
来，这一文件不仅得到了联合国和
俄乌双方的认可，还成为国际媒体
和海外观察家热议焦点，在世界上
引发广泛和强烈的反响。

关键时刻的和平方案
过去一年间，乌克兰危机损失

惨重，外溢效应波及全球。西方
国家不断通过军援、制裁等手段
拱火浇油，推动危机向长期化、
扩大化方向发展。高企的粮食和
能源价格、新一轮难民潮等事实
证明，延长扩大冲突只会让世界
付出更大代价。多国专家认为，中
方发布的立场文件不仅符合冲突
双方的利益，也回应了国际社会
的普遍关切。

克罗地亚政治分析人士德拉戈·
霍尔瓦特说，乌克兰危机表明，在
当今世界，不可能用武器取得胜
利，更不可能用武器赢得和平。中
国发布的立场文件是结束这场危
机的一个非常好的方案，希望国际
社会尽快把中国的和平方案提上
议程。

匈牙利萨佐德韦格研究所政治
分析中心主任基塞伊·佐尔坦说，
这场危机有可能导致新的全球冷
战时代，世界应避免这种情况发

雄忻高铁雄保段进入全面主体
施工阶段

新华社北京2月26日电
　记者从中国中铁 股份
有限公司获悉，雄安新区
至忻州高速铁路（雄忻高
铁）新盖房特大桥建设日
前正式动工，标志着雄忻
高铁雄保段全面进入主
体施工阶段。

据中国中铁电气化局
雄忻高铁项目负责人麻
建华介绍，雄忻高铁是中
国“八纵 八横 ”高速铁 路
网京昆通道的重要组成
部分，线路东起京雄城际
铁 路 雄 安站，向西经雄
安新区、河北省保定市，
到达山西省忻州市，正线
全长342公里，设计时速

350公里。
此次施工的新盖房特

大桥全长4304米，是这条

线路的重难点和控制性工
程，预计2024年可以实现
大桥主体全部完工。

生。中方发布的立场文件是一项非
常重要的贡献。

乌克兰危机全面升级以来，中
方一直以自己的方式为和平解决
危机发挥建设性作用。多国人士
对中方立场表示赞赏，认为中方发
布的立场文件为推动政治解决危
机提供了正确路径，呼吁国际社
会关注中国主张，为劝和促谈作
出共同努力。

白俄罗斯总统卢卡申科说，中
国发布的立场文件是中国奉行和
平方针的一个范例，也是一项全
新的、独创性的举措，将产生深
远影响。

克罗地亚前副总理安特·西莫尼
奇表示，中国始终呼吁和平，强调
对话谈判是解决乌克兰危机的唯
一可行出路。中方发布的立场文件
不仅对俄乌双方，而且对国际社
会都具有重要意义。

巴基斯坦拉合尔大学安全、战
略和政策研究中心主任拉比娅·
阿赫塔尔说，作为一个负责任的
联合国安理会常任理事国，中方
发布的立场文件将倡导世界和平
作为优先事项。世界需要关注中
国的呼吁，并携手将冲突各方带

到谈判桌旁。
巴西圣保罗州立大学经济与国

际研究所主任马科斯·皮雷斯说：“
面对战火，需要的是泼水而不是
浇油。”他指出，中方发布的立场文
件敦促重开和平谈判，避免冲突
进一步升级，特别是关于反对使
用或威胁使用核武器的主张，对
全球安全和人类社会可持续发展
至关重要。

客观公正的中国立场
中国常驻联合国代表团临时代

办戴兵24日在安理会乌克兰问题
公开会上发言，阐述中方关于政治
解决乌克兰危机的立场。戴兵说，
中方始终立足是非曲直，恪守客观
公正，愿继续为缓和局势、化解危
机发挥负责任、建设性的作用。

中方发布的立场文件开宗明义
地强调了处理乌克兰危机应坚持“
公认的国际法，包括联合国宪章宗
旨和原则应该得到严格遵守，各国
主权、独立和领土完整都应该得
到切实保障”的基本原则。

在巴西外交学者费利佩·波尔图
看来，这反映出中国在应对乌克
兰危机时一贯坚持的客观立场。
伊朗伊斯兰共和国通讯社资深编

辑、中国问题专家穆罕默德·礼萨·
马纳菲也认为，中方立场文件全面
完整，充分尊重国家主权原则，特
别是尊重冲突双方的主权和领土
完整。中国在这场冲突中没有选
边站队，而是积极、真诚地寻求和
平解决危机。

哈萨克斯坦外交部25日发表声
明，对中国关于政治解决乌克兰危
机的立场表示欢迎。声明说，中国
的立场值得支持，因为这有助于依
据联合国宪章的基本原则，在尊重
各国领土完整、独立和主权的基
础上停止流血冲突。

这场“21世纪以来欧洲发生的
最大规模军事冲突”持续至今，背
后是地区安全长期积累的矛盾不
断激化。中方立场文件再次强调，
应坚持共同、综合、合作、可持续
的安全观，着眼世界长治久安，推
动构建均衡、有效、可持续的欧洲
安全架构，反对把本国安全建立
在他国不安全的基础之上，防止形
成阵营对抗，共同维护亚欧大陆和
平稳定。

对此，英国政治评论员卡洛斯·
马丁内斯表示赞同。他在接受新华
社记者书面采访时表示，中方立场
文件是对欧洲和平事业的有力贡
献，文件没有偏袒任何一方，同时
强调了结束这场危机所需的关键
因素。

斯洛文尼亚社会学家托马日·马
斯特纳克同样高度认同中国政治
解决危机的主张。他说，政治解决
就是寻求双方都能接受的方案，
建立尊重各方需求和关切的安全
架构，而不是开展零和博弈。

面对层出不穷的全球性挑战，
国际社会更加深刻认识到，人类
生活在同一个地球村里，同属一个
命运共同体。波尔图认为，人类命
运共同体理念以及作为这一理念
具体体现的全球发展倡议、全球
安全倡议、政治解决乌克兰危机
的立场文件，是中国外交对世界的
重大贡献。它们提供了解决全球性
问题的中国方案，告诉人们“安全
必须通过发展来保障，发展也必
须通过安全来保障，而不是像美
西方国家这样企图以战争和霸权
来实现”。
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Официален Пекин представи свой план от 12 точки за украинската криза

аКтуално

Китай представи своето  
предложение за мир в Украйна

1. Зачитане  
суверенитета  

на всички страни 
Общопризнатото меж-

дународно право, включи-
телно целите и принципите 
на Хартата на ООН, тряб-
ва да се спазват стриктно. 
Суверенитетът, независи-
мостта и териториалната 
цялост на всички страни 
трябва да бъдат ефективно 
защитавани. Всички дър-
жави, големи или малки, 
силни или слаби, богати 
или бедни, са равноправ-
ни членове на международ-
ната общност. Всички стра-
ни трябва да поддържат за-
едно основните норми, ре-
гулиращи международни-
те отношения, и да защита-
ват глобалната справедли-
вост. Еднаквото прилагане 
на международното право 
трябва да се насърчава, а 
двойните стандарти да бъ-
дат отхвърлени.

2. Изоставяне на 
манталитета от Студената 

война. Сигурността на 
една държава не трябва да 

бъде за сметка на други 
Сигурността на един ре-

гион не трябва да се пости-
га чрез укрепване или раз-
ширяване на военни блоко-
ве. Легитимните интереси и 
опасения в областта на си-
гурността на всички стра-
ни трябва да се вземат на 
сериозно и да се разглеждат 
обективно. Няма просто ре-
шение на сложен проблем. 
Всички страни трябва, след-
вайки визията за обща, все-
обхватна, изграждана съв-
местно и устойчива сигур-
ност и имайки предвид дъл-
госрочния мир и стабил-
ност на света, да работят за 
изграждането на баланси-
рана, ефективна и устойчи-
ва европейска архитектура 
за сигурност. Всички стра-
ни трябва да се противо-
поставят на преследването 
на собствена сигурност за 
сметка на сигурността на 
другите, да избягват блоко-
ва конфронтация и да рабо-
тят заедно към мир и ста-
билност в Евразия.

3. Прекратяване на 
военните действия. 

Конфликтите и войните не 
са от полза за никого 

Всички страни трябва 
да действат рационално и 
да проявяват сдържаност, 
да избягват разпалването 
на конфликти и задълбо-
чаването на напрежение-
то, както и да предотвра-
тят по-нататъшно влоша-
ване на кризата или дори 

излизането й извън кон-
трол. Всички страни тряб-
ва да подкрепят Русия и Ук-
райна да действат в една и 
съща посока и да възобно-
вят прекия диалог възмож-
но най-бързо, така че посте-
пенно да се стигне до дее-
скалация на ситуацията и 
в крайна сметка да се по-
стигне всеобхватно прекра-
тяване на огъня.

4. Възобновяване  
на мирните  
преговори 

Диалогът и преговорите 
са единственото устойчи-
во решение на украинска-
та криза. Всички усилия, 
водещи до нейното мирно 
уреждане, трябва да бъдат 
насърчавани и подкрепя-
ни. Международната общ-
ност трябва да остане ан-
гажирана с правилния под-
ход за насърчаване на пре-
говори за мир, да помогне 
на страните в конфликта да 
отворят вратата за полити-
ческо уреждане възможно 
най-скоро и да създаде ус-
ловия и платформи за въз-
обновяване на преговори-
те. Китай ще продължи да 
играе конструктивна роля 
в това отношение.

5. Разрешаване на 
хуманитарната криза 

Всички мерки, които 
водят до облекчаване на 

хуманитарната криза, тряб-
ва да бъдат насърчавани и 
подкрепяни. Хуманитарни-
те операции трябва да след-
ват принципите на неутрал-
ност и безпристрастност, а 
хуманитарните въпроси не 
трябва да се политизират. 
Безопасността на цивилно-
то население трябва да бъ-
де ефективно защитена и 
трябва да бъдат създадени 
хуманитарни коридори за 
евакуация от зоните на кон-
фликт. Необходими са уси-
лия за увеличаване на хума-
нитарната помощ за съот-
ветните райони, подобрява-
не на хуманитарните усло-
вия и осигуряване на бърз, 
безопасен и безпрепятствен 
достъп с оглед предотвратя-
ване на хуманитарна кри-
за в по-голям мащаб. ООН 
трябва да бъде подкрепена 
да играе координираща ро-
ля при насочването на ху-
манитарна помощ към кон-
фликтните зони.

6. Защита  
на цивилни и 

военнопленници 
Страните в конфликта 

трябва стриктно да спаз-
ват международното хума-
нитарно право, да избягват 
да атакуват цивилни хора 
или граждански обекти, да 
защитават жените, децата 
и други жертви на конфли-
кта и да зачитат основните 

9. Улесняване  
износа на зърно 

Всички страни трябва да 
приложат изцяло и ефек-
тивно по балансиран на-
чин Черноморската зърне-
на инициатива, подписана 
от Русия, Турция, Украйна 
и ООН, и да подкрепят ро-
лята на световната органи-
зация в този процес. 

Инициативата за сътруд- 
ничество за глобална про-
доволствена сигурност, 
предложена от Китай, пре-
доставя реално решение на 
световната продоволстве-
на криза.

10. Премахване на 
едностранните санкции 
Едностранните санкции 

и максималният натиск не 
могат да решат проблема, 
а само ще създадат нови. 

Китай се противопос-
тавя на едностранни санк-
ции, които не са разреше-
ни от Съвета за сигурност 
на ООН. Съответните стра-
ни трябва да спрат да зло-
употребяват с едностранни 
санкции и „юрисдикция с 
дълга ръка“ срещу други 
държави, за да дадат своя 
принос за деескалацията 
на украинската криза и да 
създадат условия за разви-
ващите се страни да раз-
виват своите икономики и 
подобрят живота на свои-
те граждани.

11. Поддържане 
стабилността на 

индустриалните вериги и 
вериги за доставки 

Всички страни трябва 
да поддържат съществува-
щата световна икономиче-
ска система и да се про-
тивопоставят на използ-
ването й като инструмент 
или оръжие за политиче-
ски цели. 

Необходими са съвмест-
ни усилия за смекчаване 
на последиците от кризата 
и предотвратяване прекъс-
ването на международно-
то сътрудничество в енер-
гетиката, финансите, тър-
говията с храни и транс-
порта и подкопаването на 
глобалното икономическо 
възстановяване.

12. Насърчаване на 
следконфликтното 

възстановяване 
Международната общ-

ност трябва да предприе-
ме мерки в подкрепа на 
следконфликтното възста-
новяване в засегнатите зо-
ни. Китай е готов да пре-
достави помощ и да играе 
конструктивна роля в това 
начинание.

Китай полага всички усилия да 
посредничи в сложния и изострящ 
се конфликт между Русия и Украйна. 
Показателно за загрижеността на КНР 
за прекратяване на този конфликт бе 
представеното от Пекин предложение 
за мир в Украйна, което съвпадна с 
отбелязването на една година от началото 
на войната в Украйна

права на военнопленници-
те. Китай подкрепя размя-
ната на военнопленници 
между Русия и Украйна и 
призовава всички страни 
да създадат по-благопри-
ятни условия за тази цел.

7. Поддържане  
на безопасността на 

атомните електроцентрали 
Китай се противопоста-

вя на въоръжени атаки сре-
щу атомни електроцентра-
ли или други ядрени съоръ-
жения с мирна цел и призо-
вава всички страни да спаз-
ват международното право, 
включително Конвенция-
та за ядрена безопасност, 
както и да се стремят ре-
шително към предотвратя-
ването на ядрени аварии, 
причинени вследствие на 
човешки действия. Китай 
подкрепя Международна-
та агенция за атомна енер-
гия (МААЕ) в това да иг-
рае конструктивна роля за 
насърчаване безопасността 
и сигурността на ядрените 
съоръжения с мирни цели.

8. Намаляване  
на стратегическите 

рискове 
Не трябва да се използ-

ват ядрени оръжия и не 
трябва да се водят ядрени 
войни. Всички страни тряб-
ва да се противопоставят 
на заплахата или използ-
ването на ядрени оръжия. 

Трябва да се предотвра-
ти разпространението на 
ядрени оръжия и да се из-
бегне ядрена криза. Китай 
се противопоставя на из-
следванията, разработва-
нето и използването на хи-
мически и биологични оръ-
жия от която и да е стра-
на и при каквито и да е 
обстоятелства.
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т 14 до 22 фев-
руари членът на 
Политбюро и на-
чалник на Служ-
бата за външни 
връзки на ЦК на 

ККП Уан И посети Фран-
ция, Италия, Унгария и Ру-
сия и участва в 59-ата мюн-
хенска конференция по въ-
просите на сигурността. То-
ва бе първата обиколка на 
китайски висш дипломат в 
Европа след 20-ия конгрес 
на ККП. В своята обикол-
ка в Европа Уан И се срещ-
на с редица европейски ли-
дери и външни министри. 
Освен това проведе неофи-
циална среща с американ-
ския държавен секретар Ан-
тъни Блинкън. По време на 
разговорите Уан И изтъкна 

позицията на Китай за мир-
ното развитие, поддържа-
нето на многостранността, 
идеята за политическо раз-
решаване на украинската 
криза и противопоставянето 
срещу фракционната кон-
фронтация и разделянето 
на производствената верига. 

Високопоставеният ки-
тайски дипломат Уан И 
се среща с руския прези-
дент Владимир Путин в 
Москва. Китайско-руското 
всеобхватно стратегическо 
партньорство „никога не е 
насочено към трета страна“ 
и не подлежи на безпокой-
ство или принуда от стра-
на на трета страна, изтък-
на Уан И по време на сре-
ща с руския президент Вла-
димир Путин. Уан И също 

се срещна с руския външен 
министър Сергей Лавров. 

Двете страни поддържат 
отношенията си на високо 
ниво на своето партньор-
ство и винаги са запазва-
ли хладнокръвие, когато 
са изправени пред дълбоки 
промени в международна-
та ситуация, отбеляза „Чай-
на дейли“. Китай е готов да 
работи с Русия, за да под-
държа добрата инерция на 
новия тип отношения меж-
ду големите държави“, из-
тъква изданието, цитирай-
ки китайски представите-
ли в делегацията на Уан И.

Според британския в. 
„Гардиън“ германският 
външен министър Анале-
на Бербок е заявила, че при-
ветства усилията на Китай 

за насърчаването на мирно-
то разрешаване на въпроса. 
Цитира се и външният ми-
нистър на Украйна Дмитро 
Кулеба, че Киев придава го-
лямо значение на между-
народния статут и важно-
то влияние на Китай и на 
позицията му за политиче-
ско разрешаване на кризата. 

Тази година се навърш-
ват 20 години от устано-
вяването на всеобхватно-
то стратегическо партньор-
ство между Китай и ЕС. На 
фона на сегашната сложна 
международна ситуация с 
европейската обиколка на 
Уан И Китай започна об-
мена на високо ниво с ев-
ропейските държави и то-
ва ще предостави повече си-
гурност за световния мир.

ксперти от Меж-
дународния ва-
л у т ен фонд 
(МВФ) изразя-
ват оптимизъм 
за перспективи-

те за икономически растеж 
на Китай през 2023 г., като 
прогнозират, че Китай ще 
продължи да бъде една от 
първите страни с най-си-
лен растеж през тази годи-
на. Агенция Синхуа отбе-
лязва, че в актуализирания 
си доклад за състоянието 
на световната икономика 
МВФ посочва, че икономи-
ката на Китай ще нарасне 
с 5,2% през 2023 г., което е 
0.8 п.п. по-високо от про-
гнозата, публикувана през 
октомври миналата година. 
През 2023 г. Китай ще про-
дължи да бъде една от стра-
ните с най-висок растеж и 

ще допринася с около 30% 
за глобалния икономически 
растеж, каза Стивън Бар-
нет, старши постоянен пред-
ставител на МВФ за Ки-
тай, на семинара по глобал-
ните икономически въпро-
си. Събитието беше органи-
зирано съвместно от офи-
са на МВФ в Китай и Ин-
ститута за световна иконо-
мика и политика към Ки-
тайската академия за соци-
ални науки.

Според прогнозата на 
МВФ до края на 2023 г. 
темпът на глобален иконо-
мически растеж ще бъде 
2,9%, което е по-ниско от 
темпа на растеж от 3,4%, 
регистриран през 2022 г. 
На този фон изключител-
ното представяне на ки-
тайската икономика ще по-
могне за подобряване на 

перспективите за глобален 
икономически растеж.

Тъй като Китай рацио-
нализира и коригира своите 
противоепидемични мерки, 
в момента страната се по-
добрява по показатели ка-
то транспортна свързаност, 
общи продажби на дребно 
на потребителски стоки и 
индекса на мениджърите 
по покупките (PMI) в про-
изводствения сектор, което 
показва увеличение на оп-
тимистичните пазарни на-
гласи в Китай, каза Ли Син, 
заместник постоянен пред-
ставител на МВФ за Китай, 
добавяйки, че тези фактори 
са накарали МВФ да пови-
ши прогнозата си за иконо-
мическия растеж на Китай 
през 2023 г. 

На семинара професорът 
от Пекинския университет 

Хуан Ипин посочи, че бъ-
дещото развитие на Китай 
ще зависи повече от мо-
дел на растеж, основан на 
иновациите. Насърчаване-
то и насочването на частни 
предприятия, предприятия 
с чуждестранна собственост 
и други пазарни субекти да 
участват активно в инова-
циите е от съществено зна-
чение за икономическото 
развитие на Китай, доба-
ви Хуан.

През 2020 – 2022 г. сред-
ният годишен ръст на ки-
тайската икономика бе 
4,5%, което надвишава сред-
ното за света от 1,8%. Тем-
път на растеж на китайска-
та икономика е дори по-ви-
сок от този на други големи 
икономики, посочва Син-
хуа, позовавайки се на пуб-
ликуваните данни.

еотдавна бе от-
ворено посол-
ството на САЩ 
на Соломонови-
те острови, кое-
то бе затворено 

в продължение на 30 годи-
ни. Държавният департа-
мент излезе с изявление, в 
което се казва, че ще из-
прати повече дипломати-
чески персонал в Тихооке-
анския регион, за да свър-
же програмите и ресур-
сите на САЩ с местните  
нужди. 

Много западни медии не 
го виждат по този начин, 

смятайки, че това е послед-
ният ход на Вашингтон да 
се „конкурира с Китай“ и 
да „ускори разполагането 
си в Азиатско-тихоокеан-
ския регион“.

От „отваряне“ през „за-
тваряне“ до „повторно от-
варяне“ – през последни-
те 30 години „влизането и 
излизането“ на Съедине-
ните щати на Соломоно-
вите острови винаги е би-
ло обвито в стратегическо 
безпокойство и геополити-
чески игри. Местните хо-
ра имат повод да се запи-
тат: наистина ли САЩ се 

интересуват от развитие-
то на островната държава? 
Третират ли ги като равно-
стойни партньори?

През юни 2022 г. журна-
листката от Соломоновите 
острови Дороти Уикъм на-
писа в „Ню йорк таймс“, че 
бомбите от Втората светов-
на война са „едно от мал-
кото неща, които често им 
напомнят за Запада“. 

„Била съм на всички 
острови в страната и не съм 
видяла никакво американ-
ско наследство. Но затова 
пък китайските строител-
ни компании модернизират 

нашата главна болница и 
строят стадион“, посочи тя 
и попита какво право имат 
Съединените щати да об-
виняват всяка една страна 
в сътрудничество с Китай.

Искреността е крайъ-
гълният камък на сътруд-
ничеството между стра-
ните. За тихоокеанските 
островни държави разви-
тието е основен приори-
тет и те са още по-малко 
склонни да станат пионки 
и жертви в игрите на ве-
ликите сили.

Обиколката на Уан И в Европа изрази 
увереността на Китай за мирното развитие

Оптимизъм за перспективите за икономически 
растеж на Китай през 2023 г.

САЩ трябва да възстановят уважението и 
равенството в Азиатско-тихоокеанския регион

В своята обиколка 
Уан И се срещна с 
редица европейски 
лидери, проведе 
неофициална среща 
с американския 
държавен секретар 
Антъни Блинкън 
и посети руския 
президент 
Владимир Путин 

Експерти от 
Международния 
валутен фонд са 
оптимисти за 
перспективите 
за икономически 
растеж на Китай 
през 2023 г., като 
прогнозират, че 
страната ще 
продължи да е с  
най-силен растеж 
през 2023 г.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Много западни 
медии смятат, 
че посолството 
на Соломоновите 
острови е ход на 
Вашингтон да се 
„конкурира с Китай“ 
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Добро начало на амбициозна година  
за китайската космонавтика

нуари отбеляза 
добро начало на 
още една амби-
циозна година 
за космическа-
та индустрия на 

Китай. Страната успешно 
извърши две мисии за из-
стрелване от различни пло-
щадки на 13 януари. В 02:10 
сутринта ракетата носител 
„Чанджън-2C“ излетя от 
сателитния център Сичан, 
провинция Съчуан в Юго-
западен Китай, изпращай-
ки комуникационния спът-
ник APSTAR-6E в орбита. 

Сателитът ще служи за 
предоставяне на високока-
чествени комуникационни 
услуги за потребителите в 
Югоизточна Азия. Сатели-
тът се очаква да бъде в упо-
треба в продължение на 15 
години и ще бъде позицио-
ниран на 134°E, съвместно 
с два други комуникацион-
ни спътника.

APSTAR-6E е новото 
поколение търговски спът-
ници с изцяло електриче-
ско задвижване, а също и 
първият китайски сателит, 
който постига автономно 
прехвърляне в орбита. Ус-
пешното изстрелване на 
сателита бележи поредна-
та стъпка към новата ера 
на сателитни платформи 

Я

лед неистовия интерес 
към ChatGPT възник-
наха опасения относно 
академичните наруше-
ния при използване на 
подобни инструменти на 

технологията за изкуствен интелект 
(AI). Редица китайски академични 
списания вече излязоха с ясни ука-
зания за използването на инстру-
менти на изкуствен интелект при 
писането на научни академични 
статии. Вместо просто да се забра-
нят инструментите, използването 
им по рационален и научен начин 
може да освободи учените, учите-
лите и учениците от повтаряща се 
и отегчителна работа, като по то-
зи начин усилията им могат да бъ-
дат фокусирани върху по-важната 
творческа или логическа част от 
работата.

Неотдавна академичното спи-
сание на град Дзинан, включено в 
Китайския индекс за цитиране на 

социални науки (CSSCI), обяви, че 
използването на всички големи ин-
струменти за езиково моделиране 
(например ChatGPT) трябва да бъ-
де детайлно описано във всяка ака-
демична статия и освен това тряб-
ва допълнително да бъде подробно 
обяснено как това подпомага кре-
ативната иновативна част на авто-
рите на изследването.

Академичното списание на Ти-
ендзинския педагогически универ-
ситет също излезе с регулации за 
използването на инструменти на 
изкуствения интелект, като посоч-
ва, че всички части от изследване-
то, при които се използва подобна 
технология, трябва да бъдат под-
робно описани в източниците или 
в приложенията към изследването. 

Според Джу Уей, професор в 
Китайския университет по поли-
тически науки и право, за изсле-
дователите най-важно е намира-
нето на ценни научни проблеми и 

С
решаването им по творчески на-
чини, а не самото писане на ака-
демичните статии. Някои инстру-
менти с изкуствен интелект могат 
да създават и полират думи и да 
подобрят рамката и структурата на 
самия текст, но много по-важно е 
креативността и иновативността в 
научните изследвания. „Например 
ChatGPT помага на изследователи-
те да събират справочни материа-
ли за своите документи, което не 
само увеличава ефективността на 
работата, но също така им позво-
лява да отделят повече енергия за 
по-творческа работа.“

За да се избегнат академични 

нарушения чрез използване на ин-
струментите, Джу предложи да се 
въведе софтуер, който да помог-
не на преподавателите да преся-
ват текст, генериран от ChatGPT. 
Той вярва, че училищата трябва 
да приемат новите инструменти на 
изкуствения интелект като учебно 
помагало, което може да отключи 
креативността в учениците.

„Основната роля на такива ин-
струменти не е да заменят човеш-
кото мислене, а да подобрят чо-
вешкото мислене,“ пояснява още 
професор Джу.

Също на 13 януари, в 
15:00 часа, „Чанджън-2D“ 
изпрати сателита за дистан-
ционно наблюдение „Яо-
ган-37“ заедно с два други 
малки тестови спътника в 
орбита от центъра за из-
стрелване на сателити Дзи-
уцюен, който се намира в 

от центъра за изстрелване 
на сателити Сичан, провин-
ция Съчуан, изпращайки 
експериментален сателит 
в предварително зададена 
орбита. Китай поставя ре-
корд за космически мисии 
през 2022 г. с над 50 из-
стрелвания на ракети. Още 

по-голямо постижение е, че 
през 2022 г. китайската кос-
мическа програма постиг-
на 100% успеваемост.

За 2023 г. Китай е пла-
нирал повече от 60 изстрел-
вания в Космоса. Сред тях 
ракетите носители „Чан-
джън-2F“ и „Чанджън-7“ 
ще изпълняват мисии, 
свързани с работата на ки-
тайската космическа стан-
ция, която вече е в редовна 

експлоатация и навлезе в 
първия етап от своето при-
ложение и развитие. През 
2023 г. се очаква първият 
полет на новата модифи-
цирана версия на ракетата 
носител „Чанджън-6“. Това 
е първата китайска раке-
та носител, която използва 
нетоксично и незамърсява-
що гориво.

През 2023 г. Китай ще 
продължи да популяризира 
своите проекти за изследва-
не на Луната и другите пла-
нети от Слънчевата систе-
ма и ще разработи лунна-
та сонда „Чан‘ъ-7“, сонда-
та за изследване на Марс 
„Тиенуън-2“ и редица други 
модели и разработки. На 3 
януари бе отбелязана чет-
въртата годишнина от ка-
цането на лунната сонда 
„Чан‘ъ-4“ на Луната. Това 
все още е единствената лун-
на мисия, която направи ус-
пешно кацане на обратната 
страна на Луната и изпъл-
ни успешно всички свои из-
следователски задачи. 

Луноходът „Юту-2“ е в 
добро състояние и е изми-
нал 1455 метра от обратна-
та страна на Луната към 3 
януари тази година.

„Чан‘ъ-6“ ще трябва да 
събере проби от обратна-
та страна на Луната и да 
ги върне на Земята око-
ло 2025 г. Ако успее, това 
ще бъде първият път, кога-
то човечеството извършва 
такава мисия. Следващата 
мисия от тази поредица е 
„Чан‘ъ-7“, която се очаква 
да кацне на Южния полюс 
на Луната, където главно 
ще търси остатъци на вода.

Китай поставя рекорд за космически 
мисии през 2022 г. с над 50 изстрелвания 
на ракети, като още по-голямо постижение 
е, че за годината китайската програма 
постигна 100% успеваемост.  
За 2023 г. са планирани повече  
от 60 изстрелвания в Космоса.

пустинята Гоби, Северо-
западен Китай. Наречена 
„златната ракета“ в семей-
ството на „Чанджън“, раке-
тата носител „Чанджън-2D“ 
се очаква да извърши 13 
изстрелвания, планирани 
за 2023 г. 

Китай направи перфек-
тен завършек на миналого-
дишната мисия за изстрел-
ване на ракети, като „Чан-
джън-3B“ успешно излетя 

с голям капацитет, ниска 
цена и подобрена конку-
рентоспособност на меж-
дународния пазар. Това 
заявяват от изпълнява-
щата проекта компания 
China Great Wall Industry 
Corporation, дъщерно дру-
жество на Китайската кор-
порация за аерокосмиче-
ска наука и технологии 
(China Aerospace Science 
& Technology Corporation).

Изцяло изградената през 2022 г.  
китайска космическа станция “Тиенгун-1”

Нови регулации  
за използването на ChatGPT  



7днесКитай
3 – 9.03.2023

иКономиКа

Преди няколко дни Шу Дзюетин, говорителката на 
Министерството на търговията, заяви на редовната 
си пресконференция, че през 2022 г. действителното 
използване на чужд капитал в Китай е достигнало 
стойност от 1232,68 милиарда юана, което е увеличение 
от 6,3% на годишна база. Китай все повече и повече отваря 
вратите си към чуждестранните инвеститори. 

Чуждестранният капитал, действително 
използван в Китай, се е увеличил с 6,3% 

Нови мерки за управление  
капитала на търговските банки

Н

К

якои чуждестранни ме-
дии съобщават, че ад-
министрацията на пре-
зидента Байдън ще за-
брани на американски-
те компании да инвес-

тират на китайския пазар. В от-
говор на това Шу Дзюетин изтък-
на, че ако правителството на една 
страна се намесва в нормалните 
бизнес решения на предприятията 
чрез административни средства, то 
това разрушава пазарните правила 
и международния икономически и 
търговски ред, уврежда интереси-
те на предприятията и инвестито-
рите, както и вреди на нормално-
то развитие на отношенията меж-
ду Китай и Съединените щати, а 
и на дипломатическото и иконо-
мического сътрудничество в све-
та като цяло. 

През 2022 г. чуждестранният ка-
питал, действително използван в 
Китай, възлиза на 1232,68 милиарда 
юана, което е 6,3% повече в срав-
нение с предходната година. „Ще 
продължим да изграждаме пазар-
но ориентирана международна биз-
нес среда, основана на закона, и ще 
приветстваме компании от всички 
страни, включително американски 
предприятия, да инвестират в Ки-
тай и да споделят ползите от об-
щото всеобхватно развитие.“ 

Министерството на търговия-
та напоследък многократно и из-
ключително често споменава „от-
варянето на Китай“ като основен 
принцип на работа. Например Чън 
Чундзян, помощник-министър на 
търговията, заяви на 9 февруари 
на Европейския бизнес симпози-
ум, че Министерството на търго-
вията ще продължи да насърчава 
облекчаването на пазарния достъп 
за чужд капитал, непрекъснато ще 
разширява институционалното от-
варяне и ще подобрява нивото на 
отваряне към света. 

През 2022 г. общият търговски 
обем между Китай и САЩ е дос-
тигнал 690,6 милиарда щатски до-
лара, което също е рекордна стой-
ност на този показател. Въпреки 
че някои американски политици 
се застъпват за пълно отделяне на 
китайската и американската ико-
номика, търговията между Китай 
и САЩ все още показва изключи-
телно голяма взаимосвързаност и 
развитие. 

В тази връзка Шу Дзюетин ко-
ментира, че китайско-американско-
то икономическо и търговско съ-
трудничество е свързано с жизне-
ните интереси на двата народа и 
играе решаваща роля за глобалния 
икономически растеж. През 2022 г. 
официалните статистически данни 
и на двете страни показват, че обе-
мът на търговията между Китай 
и Съединените щати достигна до 
рекордно високо ниво, показвайки 
силна устойчивост. Това напълно 

итайските финансови регулатори пред-
ставиха в края на миналата седмица за 
обществено обсъждане проектопредло-
жение, чиято цел е да събере мнения и 
предложения относно мерките за упра-
вление капитала на търговските банки, 

тъй като Пекин обмисля разделянето им на три ни-
ва, съответстващи на различните схеми за надзор.

В него Китайската банкова и застрахователна 
регулаторна комисия (КБЗРК) и Китайската на-
родна банка преразглеждат действащите към мо-
мента разпоредби и представят проект за по-ната-
тъшно оптимизиране на правилата за регулиране 
на капитала за търговските банки, насърчаването 
им да подобрят управлението на риска, както и да 
се подобри качеството и ефективността им, така 
че те да обслужват по-добре реалната икономика.

Сред ключовите промени регулаторите обмис-
лят диференцирани системи за надзор на капи-
тала, съответстващи на размера на активите на 
банките и сложността на техния бизнес, и да на-
малят разходите за съответствие на малките и 
средните банки, се казва в информация, публи-
кувана на сайта на КБЗРК. Съгласно плана тър-
говските банки ще бъдат разделени на три ни-
ва според техния мащаб на бизнеса и разлики-
те в риска и за да съответстват на различни схе-
ми за капиталов надзор. Големите банки или те-
зи с повече трансгранични бизнес операции ще 
бъдат класифицирани в първия ред и техният ка-
питал ще бъде контролиран от международните 
стандартни правила. Банките с относително мал-
ки активи и трансгранични операции ще бъдат 

поставени във второ ниво и ще бъдат контроли-
рани от относително опростени правила. Трето-
то ниво, главно търговски банки с размер под 10 
милиарда юана (1,46 милиарда долара), ще бъдат 
обект на допълнително опростени правила за ка-
питалов надзор и ще бъдат насочвани да се съ-
средоточат върху обслужването на местно ниво, 
малки и микробизнеси.

Диференцираните капиталови регулации няма 
да намалят капиталовите изисквания. Предпостав-
ката за поддържане на цялостната стабилност на 
банковата индустрия се очаква да стимулира фи-
нансовата жизненост на малките и средните бан-
ки и да намали разходите им за съответствие, ко-
ментираха служители на регулаторите пред медии.

демонстрира силно допълващата се 
икономическа структура на Китай 
и Съединените щати, както и вза-
имноизгодния и печеливш харак-
тер на икономическото и търгов-
ското сътрудничество.

„Американската търговска ка-
мара в Китай наскоро заяви, че 

от двете страни. Китай винаги ще 
се придържа към отворено сътруд-
ничество и ще предоставя възмож-
ности на света със собственото си 
развитие“, каза още Шу Дзюетин.

Друга интересна тема на прес-
конференцията беше развитието на 
отношенията между Китай и Иран. 

По отношение на икономическото 
и търговското сътрудничество меж-
ду двете страни през последните 
години, Шу коментира, че Китай 
и Иран са важни икономически и 
търговски партньори. 

През последните години двус-
транните икономически и търгов-
ски отношения преодоляха редица 
неблагоприятни фактори и запази-
ха стабилно развитие. През 2022 г. 
търговският обем между Китай и 
Иран достига 15,8 млрд. щ. д., кое-
то е увеличение от 7% на годишна 
база. Китай е най-големият търгов-
ски партньор на Иран за 10 после-
дователни години. Двете страни ще 
се възползват от своите допълва-
щи се предимства в икономиката и 
търговията, ще насърчават съвмест-
ното изграждане на инициативата 
„Един пояс, един път“ и ще имат 
положителен принос за икономи-
ческото и социалното развитие на 
двете страни и региона.

Говорителката каза още, че в 
бъдеще Китай ще работи с Иран 
за прилагане на важния консенсус, 
постигнат от държавните глави на 
двете страни в областта на иконо-
миката и търговията, и ще продъл-
жи сътрудничеството в съвмест-
ното изграждане на инициативата 
„Един пояс, един път“, ще засил-
ва многостранното сътрудничест-
во между двете страни в рамките 
на Шанхайската организация за съ-
трудничество и други формати и ще 
даде нов тласък на задълбочаване-
то на всеобхватното стратегическо 
партньорство между Китай и Иран.

американските компании няма как 
да пренебрегват китайския пазар, 
а напротив – за тях той е „задъл-
жителен“. Камарата работи с ком-
паниите членки, за да ги подкре-
пя в техните нови възможности за 
развитие. Китайският бизнес съвет 
вярва, че следователно „свързване-
то“ на Съединените щати и Китай 
е добра стратегия в полза на хората 
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Още от древни времена Китай е известен с 
производството и износа на коприна, която 
търгува през т. нар. Път на коприната. Но още 
преди Средното царство да се свърже с другия 
свят и да започне да изнася коприна, там вече 
се създават различни копринени облекла, които 
са лесни за изработване и удобни за носене. 
Ханфу, или облеклото на хората от етноса хан, 
е най-популярната дреха от тази епоха. 

Ханфу – емблематичната китайска 
носия, оцеляла през вековете

риема се, че но-
сията е измис-
лена от Си Лин-
ши, известна съ-
що като импера-
трица Лейдзу – 

съпругата на Жълтия им-
ператор (2697 – 2597 г. пр. 
н. е.). Носията ханфу се 
променя във времето, ка-
то включва културни еле-
менти от много епохи, но 
традиционното ханфу от 
древността обикновено се 
състои от дълга феерич-
на роба (и) с дълги ръка-
ви (шан) и престилка (би-
си) на талията. 

Носията ханфу се със-
тои от вътрешни и външни 
дрехи, горна и долна дреха 
и връхна дреха. Също та-
ка заедно с нея се носят и 
украшение за глава (шап-
ки за мъжете и украшения 
за жените), а също и обув-
ки, тъй като босото ходе-
не било табу. 

Украшенията за глава 

били символ на статуса в 
обществото и благородни-
ците носели различни скъ-
пи аксесоари за разлика от 
обикновените хора. Други 
елементи на робата включ-
ват яки, ръкави, копчета, 
колани и др.  Робата хан-
фу и до днес запазва своя-
та уникална същност в кон-
тинентален Китай, Корея 
и Япония.

Ханфу се променя зна-
чително през годините, 
включвайки в себе си об-
леклата на различните ди-
настии и държавници, но 
запазва същността си. 

По време на династии-
те Суей, Тан и Сун (581 – 
1279) женските облекла ста-
ват по-освободени заради 
влиянието на конфуциан-
ството през този период. С 
времето към женските дре-
хи се добавят бродерии и 
друг вид украса.

През периода Юен (1279 
– 1368), първата некитайска 

П

династия, управлявала По-
днебесната, типични еле-
менти на монголските рок- 
ли също стават част и от 

облеклото ханфу. Напри-
мер монголската Джисун-
фу (роба на честта), се до-
бавя като част от мъжкото 

облекло. Династията Мин 
(1368 – 1644), последната 
ханска династия, иска да 
възстанови културата на 

Императрица Цао (1016 – 1079)  
с придворните си дами,  
облечени с ханфу

Фестивал на носията ханфу  
в град Ухан
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хан, неговите обичаи об-
лекло, храна и обреди. То-
ва личи от по-консерватив-
ния и старовремски стил 
на носиите.

Двайсети век носи мно-
го промени в живота на ки-
тайците, които се отразя-
ват и в облеклото. Напо-
следък обаче роклята хан-
фу се възражда сред мла-
дежите и за да отговорят 
на нарастващото търсене, 
предприемачи и индустри-
алци добавят нови характе-
ристики към традиционно-
то облекло. Дали тези мо-
дерни рокли, които се със-
тоят от една дреха с висока 
талия или от две части, са 
истински представители на 
облеклото ханфу, е спорен 
въпрос. Известният блогър 
в платформата Уейбо Мей-
сюеумин се отнася прене-
брежително към модер-
ния вариант от две части. 

Голямата популярност 
на роклите ханфу е знак и 
за непрекъснато растяща-
та съзнателност на китай-
ците за тяхната уникална 
идентичност и културно на-
следство. Началото на но-
вия век дава начало на но-
ви течения за насърчаване 
възраждането на стари оби-
чаи, като най-силно е те-
чението ханфу. В същина-
та на тази нова мода стои 
целта за популяризиране 
на ханфу и приобщаване-
то на традиционните ки-
тайски носии към съвре-
менното облекло.

Носията ханфу, оцеляла 
през вековете, въплъщава 
китайската култура и исто-
рия и е вдъхновила и по-
влияла много традицион-
ни облекла по света. Ко-
рейската народна носия хан- 
бок, японското кимоно, виет-
намската виетфок са някои 
от народните носии офор- 
мени под влиянието на хан-
фу. С космическия глоба-
лен растеж на Китай в 21-ви  
век, китайската култура и 
наследство обикалят света 
и ханфу е пример за това.

„Причината за неговата по-
пулярност е, че е подходящ 
за правене на снимки“. В 
същото време почитатели-
те на роклите ханфу твър-
дят, че няма нужда да се 
спазват древните правила, 
и наричат съвременните 
тенденции резултат от ес-
тествената еволюция на об-
леклото. 

Докато спорът възник-
ва около терминът „ха-
нюенсу“ (дрехи с елемен-
ти на ханфу), който назо-
вава дрехите със съвреме-
нен прочит.

Ханфу развива огро-
мен пазар на местно ниво 
и търсенето се увеличава 
все повече. Според издател-
ството от Гуанджоу iiMedia 
Research една рокля ханфу 
може да струва между 200 
и 10 000 юана (50 – 2700 
лв.), а продажбите се из-
числяват на 10,16 милиар-
да юана в онлайн магази-
ните през 2021 г. Това озна-
чава, че над 6 милиона ду-
ши носят ханфу всеки ден, 
а продажбите скачат в пъ-
ти по време на празници и 
важни събития.

Модерно 
облекло 
с ханфу 
елементи
от две части

Модерно 
облекло 
с ханфу 
елементи

Мъж, облечен 
с Шъни - 
класическа 
част от 
традиционната 
носия ханфу

Модерно 
облекло 
с ханфу 
елементи
от две части

Двойка, 
облечени със 
съвременни 
носии ханфу
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

– Г-жо илиева, къде по света са 
показвани ваши художествени про-
изведения?

– Творбите ми са показвани на 
шест континента. Като самостоятелни 
изложби във Виена 2 пъти, Лондон, 
Париж също 2 изложби, Брюксел, 
Валенсия, Киев, 4 града в Индия – 
Делхи, Нойда, Курукшетра и Хари-
яна, Прага, Братислава, имам 8 са-
мостоятелни изложби в САЩ – в Ню 
Йорк, Вашингтон и Чикаго, в Япония 
3 изложби – в Токио и Йокохама, в 
Бейрут, Доха, в Маскат – столицата 
на Султаната Оман, и на остров Ли-
вингстън, Антарктида. Участията ми 
в национални и международни гру-
пови изложби са повече от 60. Била 
съм участник в 22 международни пле-
нера в Европа, Азия и Африка, като 
особено интересни и важни поради 
участващите страни са пленерът на 
ЮНЕСКО „Цветове за планетата“, 
състоял се в Андора, и последвалият  
го Първи пленер на националната 
комисия на ЮНЕСКО ,Малта „Ев-
ро-арабски диалог за мир“.

– Каква е тематиката на творби-
те ви и по какъв начин с тях търси-
те въздействие върху ценителите на 
изкуството в чужбина и на общест-
веността там?

– Преди 30 години започнах с по-
казване на мои творби във Виена. 
Тогава рисувах фигури в ярки цве-
тове, в нетрадиционни, често физи-
чески невъзможни движения с цвет-
ни контури. Чрез тях показвах роля-
та на жената в обществото. Природа-
та ми е такава, че винаги търся не-
що уникално, нещо, което никой не 
е правил преди мен. И така стигнах 
до фолклорните мотиви. По матери-
ален начин, със средствата на живо-
писта да представям нематериално-
то културно наследство и то да при-
влича интереса на света и основно на 
младите хора към България. Щастли-
ва съм, че съм постигнала целта си 
и на места, на които не знаеха нищо 
за страната ни. 

– Как в България и по света се 
оценяват вашите необикновени твор-
би и творчески проекти? Какъв е тех-
ният ефект и на какво се дължи той?

– Произведенията ми дават шанс 
да бъда посланик на културата на 
България, което е от значение за опоз-
наване на страната ни и от чуждата 

Срещите с изкуството, културата 
и хората в Китай са много силно 
преживяване

публика. Няма да забравя отзивите 
от изложбата ми в ЕЕВ1 (Европей-
ско училище 1 в Брюксел), когато за 
седмица изложбата беше посетена 
от 5000 души. В Деня на отворени-
те врати на европейските посолства 
във Вашингтон за един ден излож-
бата беше разгледана от 2000 души. 

От 2019 г. работя с всички чуж-
ди дипломатически мисии у нас по 
представянето безплатно в публично-
то пространство на културите на на-
родите пред българска публика. То-
зи проект се нарича „Изкуство за ди-
пломация“ (Art4Diplomacy).

– Преди време бяхте поканена на 
международно биенале в Китай. с 
какви картини се представихте там?

– В Китай биеналето беше под мо-
тото „Един пояс, един път“. Предста-
вих се с пет фолклорни картини, като 
всяка от тях имаше конкретно посла-
ние, за връзката на България с оста-
налите участващи страни. Връзката 
с мотото на биеналето беше картина, 
изобразяваща част от колан за пафти. 

– разкажете, моля, какви бяха 
другите участници в тази междуна-
родна проява?

– Участваха страни, подписали 
глобалната стратегия за развитие на 
Китай, приета през 2013 г., нарече-
на „Един пояс, един път“. Тя е опор-
ната точка във външната политика 
на Китай, така че имаше артисти от 
цял свят. 

Петя илиева е сред творците на българското изобразител-
но изкуство, които от дълго време успешно представят стра-
ната ни в чужбина по оригинален начин чрез картини с раз-
нообразни фолклорни мотиви и традиционни елементи в 
творбите си. художничката е показвала творчеството си в 
много страни по света, включително в Китай.  сега тя уси-
лено работи по новия си иновативен проект „изкуство за ди-
пломация“, в който чрез творческите си сюжети гради мосто-
ве за сближаване на България с приятелски страни и  наро-
ди. Нейни произведения в рамките на този проект в духа на 
културната дипломация могат да се видят на редица общест-
вени места в градския пейзаж на софия, включително на ня-
кои спирки на транспорта в столицата. Техните сюжети не 
само грабват погледа, но и в забързаното ни всекидневие сти-
мулират любознателността ни да узнаем повече за другите 
държави, за техните отношения и връзки с България.

Художничката Петя Илиева разказва за 
участието си в биенале в столицата на 
автономния регион Вътрешна Монголия Хоххот 
и успешно работи по иновативния си проект 
„Изкуство за дипломация“

– Какво бихте казали за органи-
зацията на това културно събитие и 
за контактите ви с китайски коле-
ги? Как се чувствахте там?

– Бях впечатлена от размерите на 
всичко, въпреки че съм пътувала дос-
та по света и размерите са последно-
то нещо, което може да ме впечат-
ли. В паметта ми е живо уникално-
то представление, пресъздаващо исто-
рията на Китай, което гледахме поч-
ти два часа и което рисуваше истори-
чески и природни картини само със 
светлинни ефекти. Организацията, 
събитията по откриването и самата 
главна церемония бяха перфектни. 
Направи ми впечатление невероят-
ната прецизност към детайла, която 
китайците проявяват.

– интересно е да знаем и мне-
нието ви за изкуството на голямата 
азиатска страна Китай с хилядолет-
на култура и традиции в художест-
вената област?

– Китайското изкуство е вселе-
на. Като започнем от традиционни-
те рисунки с туш и четка. Процеду-
рата по стриване на твърдия туш – 
красиви черни парчета, като начупе-
ни части от скулптура, частично по-
крита със златно и червено, опакован 
в дървени кутийки, облечени с коп-
ринени платове, които сами по се-
бе си са произведение на изкуство-
то, се стриват в каменна тушница и 
се разрежда с вода непосредствено  

преди работа, и стигнем до модерна-
та изобразителна техника – както те 
наричат маслената живопис, въпре-
ки че маслините бои са измислени в 
Китай още през 7-и век (пигментите 
са били забърквани с борова смола 
и масла) и много по-късно навлизат 
в Европа, да не говорим за остана-
лата част от света. 

До днес китайците рисуват широ-
коформатни картини само с молив 
(игра на светлосенките със сив гра-
фит). Скулптури от всички възможни 
материали. Богатата, детайлна ажур-
на композиция изпълнена в техника 
на скулптурна миниатюра с детайли, 
които могат да се разглеждат под ми-
кроскоп, но композиция с дължина 
повече от метър, направена от цяла 
слонова бивна, буквално спря дъха 
ми. Китайската коприна – историята, 
пътят и функциите на която са опи-
сани в изданието на British museum 
„5000 хиляди години текстил“. За ки-
тайския порцелан мисля, че нямате 
читател, който не е чувал. 

На биеналето видях и съвремен-
но китайско изкуство. Лабиринт от 
помещения, построени от огледала, 
през които минавайки, човек се виж-
да във всевъзможни ракурси едно-
временно, включително и с глава-
та надолу. И целият лабиринт бога-
то декориран с ярки изкуствени цве-
тя. По улиците на различни градове 
ми направиха впечатление монумен-
тите, представляващи няколкометро-
ви вази с цветя. Видях площад, за- 
обиколен от двете страни със съвре-
менни сгради, от третата – порта към 
комплекс на древен будистки храм, а 
от четвъртата – пазар. Сергиите бяха 
буквално като на битпазар, но прода-
вачите им любезно предлагат възмож-
ността за заплащане с банкова карта.

– включват ли творческите ви 
планове в бъдеще проекти, свързани 
с Китай и други азиатски държави?

– Да, очаквам от китайска страна 
да се включат в тазгодишните иници-
ативи на „Изкуство за дипломация“ 
тук, в София. Имам и идея за пред-
ставяне конкретно на азиатските дър-
жави по този проект. В процес съм 
да покажа неизвестна част от Бъл-
гария във влиятелна азиатска стра-
на, но това през следващата година.

Любомир михайЛов

Витрината с оригиналните картини  
на Петя Илиева, с които тя участва в биеналето

Художничката Катя Илиева пред пункта за регистрация на участниците  
в международното биенале в Хоххот
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Китай е почетен гост  
на 44-тия международен 
туристически панаир в Белград

а 22 февруари 
бе проведена 
церемонията по 
откриването на 
44-тото издание 
на Междунаро- 

дния туристически пана-
ир в Белград. Сръбският  
президент Александър Ву-
чич заяви на церемония-
та, че приветства туристи-
те от целия свят да посетят 
Сърбия, особено най-близ-
ките приятели от Китай. 

Китайският посланик в 
Сърбия Чън Бо също изне-
се реч. „Участието на Ки-
тай показва силния им-
пулс на енергичното въз-
становяване на туристиче-
ския сектор и демонстрира 
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на практика готовността 
на страната да засили съ-
трудничеството в областта 
на туризма със Сърбия и 
страните от Централна и 
Източна Европа“, каза той.

Международният ту-
ристически панаир в Бел-
град, започнал през 1978 г.,  
е най-мащабното изложе-
ние в областта на туризма 
в Югоизточна Европа.

Снегът и зимният туризъм 
преобразиха Шуанфън

ъс своята снеж-
на покривка и 
червени фенери 
горското стопан-
ство Шуанфън в 
район Дахайлин 

на провинция Хъйлундзян 
изглежда като приказен свят. 

Някога тази красива 
природа е била по-скоро 
проклятие, защото дебели-
ят сняг е правил невъзмож-
но да се изнася добиваната 
дървесина, а с намаляване-
то и забраната за сечене в 
естествените гори се свили 
и възможностите за работа 
на местните хора. 

Сега обаче девствената 
природа привлича тук все 
повече туристи и любители 
на фотографията, а местни-
те жители развиват екоту-
ризъм, който стимулира и 
други сектори. Така тихите 
планински селца се събуж-
дат за нов живот, а снегът, 
създавал им толкова труд-
ности в миналото, се пре-
връща в истинско богатство. 

С премахването на огра-
ниченията за пътуване след 
епидемията от COVID-19 
горското стопанство Шуан-
фън се превръща в жела-
на туристическа дестина-
ция. Още преди официал-
ното откриване на зимния 
сезон на 12 декември за по-
сещения там са били прода-
дени 100 билета. Сега сто-
панството е прекрасен из-
бор за семейни и самостоя-
телни пътувания, а неповто-
римата зимна атмосфера на 
Китайския север, с белотата 
и красивите горски пейза-
жи, докъдето стига човеш-
кият поглед, привлича тук 
хора от цялата страна. 

„Домът ми се казва гор-
ско стопанство Шуанфън 
и в миналото повечето хо-
ра тук се занимаваха с до-
бив на дървесина“, разказва 
Фан Джаои, сочейки висо-
ките планини и гъсти го-
ри, които някога са били 
сериозен източник на дър-
вен материал. 

Заради особеното си ге-
ографско местоположение 
и климатични характерис-
тики в Шуанфън снежната 
покривка е до 7 месеца, а 
средната дебелина достига 
2,6 метра. В паметта на Фан 
преди е било много трудно 
да се превозват дърветата 
заради тежкия сняг. „Сне-
гът беше най-страшното не-
що за горските работници“, 
обяснява той. 

С ограничаването и на-
маляването на дърводоби-
ва, местната икономика гу-
би своите предимства, а с 
нея много хора и източни-
ка си за препитание. „Доста 
хора заминаха да работят по 
други краища на страната, 
нямаше на кого да продам 
къщата си дори само за 500 
юана“, казва Гао Сюли, съ-
седка на Фан Джаои, чийто 
съпруг отворил автосервиз, 
за да издържа семейството 
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нарастването на популяр-
ността на Шуанфън тук ид-
ват все повече туристи и ра-
йонът се възражда за нов 
живот. 

През 2004 г. Фан Джа-
ои разширява ресторанта 
на хотела си до 70 кв. м, а 
през 2018 г. влага повече от 
4 милиона юана и увелича-
ва до 30 стаите в него. „Сега 
единственото нещо, от кое-
то се притеснявам, е, ако не 
вали сняг“, казва той. 

В момента в Шуанфън 
има над 200 семейни хоте-
ла. След пенсионирането си 
като горски работник Фан 
управлява хотела през зи-
мата, а през лятото пътува 
със семейството си. 

С увеличаването на по-
пулярността на Шуанфън 
като туристическа дестина-
ция местните хора се оказ-
ват изправени пред важен 
въпрос: как да подобрят об-
служването за все по-пре-
тенциозните клиенти?

На 12 декември минала-
та година започна официал-
но зимният сезон. Достъ-
път до туристическата зо-
на става вече със скенери с 
лицево разпознаване, има и 
други дигитални удобства, 
които спестяват чакането 
на опашки. 

Преди да тръгне за Шу-
анфън, Дай Анни от про-
винция Дзянсу проверява 
онлайн в реално време кол-
ко туристи има там. На про-
фила на зоната има аудио 
екскурзовод, хотелски ре-
зервации и живо предава-
не, а в сравнение с предиш-
ното си пътуване дотам, тя 
открива, че сега има пове-
че дъсчени пътеки и мага-
зинче за местни сувенири. 

Преди време нелоял-
ни практики на някои се-
мейни хотели засягат ре-
путацията на цялото Шу-
анфън. Сега обаче хората 
са си взели поука, бизнесът 
отново се развива добре, а 

туристите са доволни. 
През последните годи-

ни управлението на Шуан-
фън непрекъснато повиша-
ва качеството на услугите, 
преразглеждат се цените на 
различни видове стоки, ту-
ристически продукти и ус-
луги и те са явни за всич-
ки. Ремонтира се перма-
нентно инфраструктурата, 
увеличени са търговските 
обекти, организират се кул-
турни събития като лагер-
ни огньове и паради, съче-
таващи традициите на Ки-
тайския север със съвремен-
ни елементи. 

Навлизат ускорено и мо-
дерни практики в онлайн 
търговията като промоции 
чрез кратки видеа, местни 
продукти се продават през 
интернет платформа. Мест-
ните власти също така на-
сърчават горските работ-
ници да отглеждат билки, 
използвани в традицион-
ната медицина, за да пече-
лят допълнително. А чрез 
платформата за универсал-
но управление на интели-
гентната туристическа зо-
на, могат да се проверят и 
данните за качеството на 
въздуха. 

Наред с използването на 
туристическите ресурси, в 
Шуанфън стартира проект 
за управление на околната 
среда на Националния гор-
ски парк „Сюесян“, в рам-
ките на който са залесени 
няколко хиляди хектара и 
са почистени от вредители 
горските площи, за да се по-
виши качеството им. Как-
то казва Лиу Шубин, ръко-
водител на местното гор-
ско управление, само с до-
бра околна среда Шуанфън 
ще има бъдеще, а жители-
те му – устойчив източник 
на доходи.

си. И добавя, че сърце не  
дало да си тръгне заради 
природата.  

Благодарение на краси-
вите снимки на Шуанфън, 
споделяни по интернет, гор-
ското стопанство постепен-
но започва да привлича по-
вече туристи и отваря но-
ви възможности за негови-
те жители. 

„Стопанството ни насър-
чи да се занимаваме с ту-
ризъм, но мнозина не сме-
еха да опитат. Първоначал-
но около десетина души от-
ворихме семейни хотели, аз 
бях един от тях“, обясня-
ва Фан Джаои за голямата 
промяна, настъпила през 
2000 година. 

„Тогава месечната ни за-
плата бе само двеста-трис-
та юана, а за отварянето 
на семеен хотел бяха нуж-
ни поне десет хиляди, кои-
то бе невъзможно да спече-
лим с обичайната си рабо-
та“, спомня си мъжът. 

„Пионерите“ като Фан 
обаче не са лишени от ку-
раж. Заради високата над-
морска височина, гъстите 
гори, слабия вятър и специ-
фична температура и влаж-
ност, снегът в Шуанфън е с 
голям вискозитет и приема 
множество различни фор-
ми. В Китай на много мес-
та има сняг, но тукашният 
е различен. 

„През втората година 
след откриването на семей-
ния ни хотел с 4 стаи започ-
нах да имам печалба“, обяс-
нява Фан Джаои, а опитът 
му насърчава и неговите съ-
седи да се захванат с турис-
тически бизнес. 

През 2006 г. съседката 
му Гао Сюли също откри-
ва своя семеен хотел. „Вла-
стите ни съдействаха да по-
лучим малък кредит, род-
нините също дадоха рамо 
и постепенно хотелът ни се 
разрасна от първоначални-
те 4 до сегашните 10 стан-
дартни стаи със самостоя-
телна тоалетна, а предния 
двор го направихме на рес-
торант“, обяснява жената. С 

туризъм

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.
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здраве

а запек може да 
се говори, когато 
изхожданията по 
голяма нужда са 
по-малко от три 
пъти на седмица. 

Това състояние има голя-
мо влияние върху здравето. 
То води до натрупването на 
токсини в червата, повиша-
ва риска от различни забо-
лявания, като акне, хемо-
роиди, стресова инконти-
ненция (неволно изтичане 
на урина), анални фисури, 
дивертикулит и кара орга-
низма да поглъща повече 
канцерогени.

Някои хора са притесне-
ни, когато не могат да се 
освободят от изпражнени-
ята в продължение на 1 – 2  
дни, но трябва да се има 
предвид, че перисталтика-
та и усвояването на хра-
нителните вещества се за-
бавя с възрастта. Затова и 
трудностите с изхождането 
растат с увеличаването на 
годините. Експертите пре-
поръчват по принцип при 
ходенето до тоалетна да се 
поддържа релаксирано със-
тояние и да не се приемат 
лекарства веднага, а да се 
изчака поне 1 – 2 дни. Ако 
човек разчита на лекарст-
вата за изхождането обаче, 
това може да доведе до екс-
тремни реакции като реду-
ването на запек и диария.

Основна причина за 
запека е забавената чрев-
на перисталтика. Тънкото 
черво всмуква хранителни-
те вещества, а дебелото – 
водата. Когато те работят 
прекалено мудно и храна-
та се задържа твърде дълго 
в дебелото черво, изпраж-
ненията са сухи, твърди и 
е трудно да бъдат изтлас-
кани навън.

Запекът е тясно свър-
зан с периферната нерв-
на система, а скоростта на 
перисталтиката със симпа-
тиковата и парасимпатико-
вата система. Симпатико-
вата нервна система заба-
вя перисталтиката, а пара-
симпатиковата я ускорява. 
Първата се активира зара-
ди емоционална възбуда, 
например по време на из-
пит, което увеличава веро-
ятността от появата на за-
пек, но след като отмине 
събитието, всичко се нор-
мализира. На това се дъл-
жи и запекът по време на 
дълго пътуване. И обратно-
то, когато човек се чувства 
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както и фруктоолигозаха-
риди, които са вид ензим, 
действащ като мек естест-
вен лаксатив.

Този тропически плод 
обаче е нож с две острие-
та, защото може както да 
облекчи запека, така и да 
се превърне в причина за 
него. Как ще подействат ба-
наните зависи от това кол-
ко добре са узрели. Зелени-
те са богати на нишесте, а 
това предполага, че ще за-
труднят изхождането. Дока-
то при узрелите ефектът е 
обратен, защото в тях има 
изобилие от фибри, които 
стимулират храносмилане-
то и помагат на остатъците 
да преминат свободно през 
дебелото черво.

Но за да се отървете от 
запека, ще трябва да пие-
те и повече вода, поне по 
осем чаши на ден.

Като се добави и фа-
ктът, че бананите зареж-
дат с енергия и подобряват 
настроението, няма причи-
на да се откажем от по 2 – 3  
вкусни тропически плода 
на ден. Но винаги трябва 
да имате едно наум, че пре-
каляването дори с узрели-
те банани, вместо да по-
могне, може да влоши със-
тоянието ви.

2. Повече зеленчуци,  
но не сурови

При запек зеленчуците 
са една от задължителните 

През миналия век запекът бе определян като 
болест на века. Днес го наричат „заболяване на 
съвременната цивилизация“. Запекът не само 
създава дискомфорт, но може да стане и причина 
за други здравословни проблеми.

Нервното 
напрежение  
може да  
причини запек

нещастен или го връхлитат 
негативни мисли, това ак-
тивира парасимпатикова-
та нервна система, което 
ускорява перисталтиката и 
предизвиква диария.

Понякога запекът може 
да се появи за кратко, на-
пример по време на пъту-
ване или при използването 
на непозната тоалетна, кон-
сумацията на необичайни 
храни или такива с ниско 
съдържание на фибри, де-
хидратирането на органи-
зма, липсата на физическа 
активност в продължение 
на няколко дни. След ели-
минирането на тези ситуа-
ции обикновено движение-
то на червата се връща към 
нормалното.

Хроничният запек или 
тежката му форма обаче 
могат да се дължат на за-
пушване на червата или на-
личието на блокажи.

Запекът е възможно и 
да е вторично състояние, 

свързано с други хронич-
ни проблеми.

Състояния, които ув-
реждат нервите, могат да 
нарушат предаването на 
сигнал до мускулите на де-
белото черво. Такива са на-
пример диабетът, множест-
вената склероза, уврежда-
нията на гръбначния мо-
зък и др.

Хормоналният дисба-
ланс също може да предиз-
вика запек, например при 
бременност, проблеми с 
менструалния цикъл и щи-
товидната жлеза. Наруше-
нията в психичното здраве, 
като депресия или тревож-
ност, са още един фактор, 
който е вероятно да доведе 
до забавена перисталтика.

В случаите, когато 

запекът се е превърнал в 
хронично заболяване, на-
месата на лекар е задъл-
жителна. Но ако все още 
не се е стигнало до там и 
той е следствие от някои 
нездравословни навици, то 
домашните лекове и про-
мените в начина на живот 
и хранене биха могли да 
се окажат по-полезни и с 
по-дълготрайно действие от 
слабителните или очисти-
телни средства.

1. Банани и вода
Бананите са с много ви-

соко съдържание на фибри 
и това им дава известни 
предимства в борбата със 
запека. Освен това съдър-
жат калий, който стимули-
ра движението в червата, 

храни в менюто. Според 
традиционната китайска 
медицина обаче те не би-
ва да са сурови, а да пре-
минат поне лека топлинна 
обработка. Така на органи-
зма ще му бъде по-лесно да 
се справи с тях.

Не забравяйте и за пъл-
нозърнестите храни, които 
обаче трябва да са по-мал-
ко като количество от зе-
ленчуците. Не се лишавай-
те и от протеините, но ги 
ограничете до 60 г на ден. 
Освен това е по-добре те 
да са гарнитура, а не ос-
новно ястие. Откажете се 
или ограничете максимал-
но хамбургерите и тесте-
ните изделия. Опитайте се 
да ги замените със супи и 
каши. Избягвайте лютата, 
мазна и пържена храна.

3. Повече движение
Хората, които водят за-

седнал начин на живот, 
по-често се оплакват от за-
пек в сравнение с физиче-
ски по-активните. 

Но и тук не бива да се 
губи мярката, защото пре-
каленото физическо нато-
варване може да се окаже 
вредно за работата на чрев-
ния тракт. Редовните раз-
ходки, особено сред при-
родата, заниманията с йо-
га или някоя от китайските 
системи за здраве, като ци-
гун или тайдзицюен, биха 
били по-ефективни не са-
мо срещу запека, но и за 
поддържането на доброто 
физическо и емоционално 
състояние.

4. Масаж на стомаха
Сутрин преди ставане от 

леглото отделете няколко 
минути за масаж на стома-
ха. Той ще стимулира дви-
жението в червата и ще по-
могне за по-лесното изхвър-
ляне на ненужните на орга-
низма вещества. При жени-
те дясната длан се поставя 
върху лявата, а при мъже-
те обратното (лявата върху 
дясната). След това се пра-
вят най-малко 80 кръга око-
ло пъпа в посока на часов-
никовата стрелка.
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Видеото „Внучка води 84-годишния си дядо, който живее сам, да види 
Китай и му помага да изпълни 100 свои желания“ набра неотдавна 
голяма популярност в социалните мрежи. То разказва за Сяо Уан, 
момиче от Дзъгун, провинция Съчуан, родено след 1995 г., което 
напуска работа и се завръща в родния си град, за да придружава дядо 
си в пътуванията му, съобщава Радио Китай за България.  Историята 
разбуни потребителите на мрежата, много от които бяха трогнати 
от постъпката на внучката, други се питаха как доходите й 
могат да покрият разходите за пътуванията, а трети изразиха 
предположение, че момичето сигурно разчита на родителите си за 
финансова подкрепа.

Внучка пътува с дядо си из Китай,  
за да изпълни 100 негови желания

интервю за но-
винарския сайт 
„Хунсин“ Сяо 
Уан разкри под-
робности за ре-
шението си да 

напусне работа и да при-
дружи дядо си в неговите 
пътувания. Сяо споделя как 
като малка нейните родите-
ли работили далеч от дома 
и тя била отгледана от ба-
ба си и дядо си. 
Преди шест години баба й 
починала и дядо й останал 
да живее сам. 

През май миналата го-
дина, когато се върнала за 
малко в дома си, Сяо Уан си 
дала сметка, че 80-годишни-
ят старец няма близки хора 
около себе си. Така се роди-
ла идеята да се върне и да 
пътува заедно с него, а ви-
деата правила за спомен, а 
не за да се превръща в ин-
тернет знаменитост. 

След промяната Сяо Уан, 
сега на 28 години, си на-
мерила почасова работа и 
казва, че макар доходите от 
нея да не са много, са дос-
татъчни, за да покрият раз-
ходите им.      

След завършването на 
университета през 2020 г. 
Сяо Уан започнала работа 
в главния град на провин-
ция Съчуан – Чънду. 

Един майски ден, връ-
щайки се в дома на дядо си 
в Дзъгун, тя отворила вра-
тата и го видяла да спи на 
дивана. Тогава, спомняйки 
си също как преди шест го-
дини баба й починала, без 
да остави никакви снимки, 
на които да е заедно с внуч-
ката си, в сърцето на девой-
ката нахлула тъга. 

След като размислила, 
тя решила да напусне ра-
бота, да се прибере при дя-
до си и двамата да пътуват 
до местата, които той искал 
да види. А по време на пъ-
тешествията си тя правела 
видеоклипове, за да запеча-
та щастливите моменти и 
да ги споделя близките си. 

Първоначално родите-
лите на Сяо Уан били про-
тив това нейно решение, но 
след като видели първите 
трогателни видеа, осъзна-
ли благородната постъпка 
на дъщеря си и спрели да я 
убеждават да се откаже от  
проекта си.

В краткото си предста-
вяне в социалните мре-
жи Сяо Уан казва: „Това 

В

Д

към постъпката й, но не се 
стреми да бъде популярна. 

За да се издържа, дока-
то е с дядо си, Сяо Уан ра-
боти онлайн като коректор. 
Заплатата не е висока, но 
според нея е достатъчна, за 
да покрие ежедневните раз-
ходи на двамата, и най-ва-
жното – дава й повече сво-
бодно време. 

Младото момиче не се 
тревожи за бъдещето си, за-
щото е убедено, че може да 
се променя и адаптира към 
всичко ново. А и благода-
рение на голямата популяр-
ност на канала й в ТикТок 
тя успява да получи мал-
ки реклами, които също й 
носят доход. „Ако някой те 
разпознае, просто го поздра-
ви и отговаряй на въпроси-
те му“, съветва Сяо Уан дя-
до си, който е всъщност ин-
тернет звездата, но се рад-
ва, че популярността не е 
прекалена и хората не ги 
притесняват. Само поняко-
га, когато са двамата, някой 
идва и ги заговаря.

„Дядо ми не беше съгла-
сен да се върна да живея 
при него“, казва Сяо Уан. 
Затова, когато се повдиг-
не тази тема, тя го успоко-
ява, че е променила рабо-
тата си в Дзъгун и работи 
по интернет.

„Щастлив съм, много 
съм щастлив“, казва 84-го-
дишният старец. И добавя, 
че сега с внучка му до него, 
животът му е станал по-ин-
тересен и хубав. Но отвъд 
благодарността не забравя 
да й напомня да бъде разум-
на и да планира добре жи-
вота и кариерата си.   

Макар да е вече интер-
нет знаменитост, Сяо Уан не 
изглежда особено развълну-
вана от това и казва в ин-
тервюто си за „Хунсин“, че е 
благодарна за признанието, 
което много хора показват 

Много хора са трогнати от 
историята и хвалят Сяо Уан 
за нейната „синовна почит“. 
В мрежата се появяват все 
повече коментари,  че „дя-
дото е благословен с така-
ва внучка“ или че „такава 

е видео дневник, благода-
ря за вниманието. Напус-
нах работата си в големия 
град и се прибрах при дя-
до, за да му помогна да из-
пълни своите сто мечти. Не 
позволявайте пропуснато-
то време да се превърне в 
съжаление и не забравяй-
те да се прибирате по-чес-
то вкъщи“.

С актуализирането на 
видеата в канала на Сяо 
Уан все повече хора започ-
нали да им обръщат внима-
ние и да следят ежедневие-
то на момичето и дядо му.

Сяо Уан разказва, че ба-
ба й и дядо й искали да по-
сетят Пекин заедно, но то-
ва им желание така и не 
станало реалност. Затова в 
навечерието на миналого-
дишния национален праз-
ник – 1 октомври, Сяо Уан 
сбъднала мечтата на дядо 
си. Докато чакали самолета 
за столицата, момичето ви-
дяло случайно в портфейла 
на дядо си снимка на ней-
ната баба. 

И когато заговорили, 
станало ясно, че той ис-
кал някога да заведе жена 
си до Пекин. По-късно Сяо 
Уан публикува видео от то-
зи разговор в ТикТок, което 
станало изключително по-
пулярно. По това време ви-
деото „Внучка води 84-го-
дишния си дядо, който жи-
вее сам, да види Китай и 
му помага да изпълни 100 
свои желания“ вече е съ-
брало голям брой гледания. 

оклад за развитието на 
населението на Китай беше 
публикуван от мозъчния тръст 
YuWa Population Research в 
петък. В него се правят редица 
прогнози за тенденциите 

в населението на страната, както и се 
предлагат редица политики, които ще могат 
да подкрепят стабилната раждаемост. 
Мозъчният тръст е създаден от група 
демографи и икономисти от най-добрите 
университети и изследователски центрове в 
страната.
През 2022 г. населението в континенталната 
част на Китай регистрира отрицателен 
растеж за първи път от 61 години, 
намалявайки с 850 000 на годишна база до 
1,4118 милиарда. Броят на ражданията е 
9,56 милиона, което е най-ниското ниво от 
основаването на КНР.
Според Лян Дзянджан, професор по 
икономика от Пекинския университет, с 
подходящи политики и социални стимули, 
до 2030 г. броят на ражданията може да 
бъде върнат до ниво от над 10 милиона.
Коефициентът на плодовитост определя 
бъдещата посока за развитие на 
населението. Едно от най-големите 
предизвикателства, пред които е изправена 
страната в момента, е обръщане на 

посоката на коефициента на плодовитост. 
Според доклада семейството играе 
жизненоважна роля за повишаване на 
раждаемостта, така че трябва да се 
проучат повече мерки за фокусиране върху 
семействата и решаване на действителните 
им проблеми. 
Мерките включват парични субсидии, 
данъчни стимули, субсидиране на 
закупуването на жилища, изграждане на 
детски ясли, увеличаване на броя на дните 
отпуск по майчинство за двамата родители, 
гъвкав период на работа в офиса, подкрепа 
на асистираните репродуктивни технологии 
и реформа в образованието.

внучка е радост в старост-
та на дядото“.   

В акаунта си в ТикТок 
Сяо Уан е споделила 72 
кратки клипа, разказващи 
за живота с дядо й през по-
следните шест месеца след 
като тя напуска работата си 
в град Чънду и се завръща 
Дзъгун. Те са разделени на 
няколко части – дневник от 
ежедневието, пътувания по 
пътя на стоте мечти, при-
биране у дома.

Нови предложения в подкрепа  
на раждаемостта
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 Руините Шанду  
(добавени в списъка 2012 г.)

Руините Шанду, известни още 
като Ксанаду, са останки от една 
от двете столици на династия Юен, 
се намират в автономния регион 
Вътрешна Монголия. Те обхващат 
древен град с градските му стени, 
порти, пътища, защитни ровове, 
канали за контрол на наводнения- 
та, дворец, храм, жилищни сгра-
ди, складове и други обекти, как-
то и гробници и носят строителни-
те специфики на „лятната столица“ 

Някои от китайските обекти, 
добавени в Списъка на ЮНЕСКО  
през последните 10 години
На 16 ноември миналата 
година бе отбелязана 
50-годишнината 
от приемането на 
Конвенцията за 
опазване на световното 
културно и природно 
наследство. От 
присъединяването на 
Китай към нея през 
декември 1985 г. общият 
брой на обектите на 
страната, включени в 
Списъка, е достигнал 56. 
Някои от тях са:

заобиколена от огромни пустини. 
Тя е типичен пример за планин-
ски пейзаж в сух район с умерен 
климат, разполага с осезаемо ланд-
шафтно разнообразие и уникална 
природа. В същото време Тиеншан 
е важно местообитание за остатъч-
ни видове растения и животни от 
Централна Азия, както и за застра-
шени видове, подчертавайки про-
цеса на биологичната еволюция, в 
който флората на региона с топъл 
и влажен климат постепенно се за-
меня от съвременната ксерофитна 
средиземноморска растителност.

през различните исторически пе-
риоди, технологичните съоръжения 
за управление на водите, истори-
чески реликви и културни тради-
ции. И днес Великият канал про-
дължава да е от голямо значение 
за водния транспорт в Китай.

Коридорът „Чан‘ан-Тиеншан“ 
(добавен в списъка 2014 г.)

Коридорът Чан‘ан-Тиеншан е с 
дължина от близо 5000 км. Марш-
рутът включва пет вида обекти – 
руини на древни градове,  търгов-
ски центрове, пътни мрежи и от-
бранителни системи, както и рели-
гиозни сгради, общо 33 обекта, 22 
от които се намират на територия-
та на днешен Китай, 8 в Казахстан 
и 3 в Киргизстан.

Природният резерват 
Шъннундзя 

(добавен в списъка 2016 г.)
Природният резерват се намира 

в провинция Хубей и представля-
ва субтропична горска екосисте-
ма с богато биоразнообразие. През 
1990 г. той е включен към мрежа-
та от световни биосферни резерва-
ти на ЮНЕСКО, а през 2013 г. към 
мрежата на световните геопарко-
ве. Природният резерват Шъннунд-
зя разполага с най-пълния верти-
кален природен пояс в света и би-
оразнообразието там.

Планинският хребет 
Кукушили 

(добавен в списъка 2017 г.)
Планинският хребет Кукуши-

ли, който е най-високото плато в 
света, се намира във вътрешната 

част на Цинхай-Тибетското плато, 
а средната му надморска височи-
на е 4500 м. 

Кукушили обхваща площ 
от 6 милиона хектара, а проек- 
тът за кандидатурата му за светов-
но наследство стартира в края на 
2014 г. В оценката на Световния съ-
юз за опазване на околната среда 
се посочва, че Кукушили е с огро-
мна площ, където почти няма чо-
вешка дейност, а природата е „не-
вероятно красива“. Тук е запазен 
цялостният миграционен марш-
рут на тибетските антилопи, кой-
то преминава през Сандзянюан и 
Кукушили. Затова миграцията на 
тези животни не е възпрепятства-
на от човека.

Древният град Лянджу 
(добавен в списъка 2019 г.)

Древният град Лянджу се на-
мира на делтата на река Яндзъ на 
югоизточното крайбрежие на Ки-
тай. Учените установили, че древ-
ният град Лянджу датира от пе-
риода на късния неолит, където хо-
рата са изповядвали една религия 
и са отглеждали ориз. Със своята 
архитектура, градоустройство, на-
поителна система и социална йе-
рархия, различните форми на по-
гребения, древният град е изклю-
чителен пример за ранната град-
ска цивилизация и демонстрира по-
стиженията и приноса на хората, 
живели по басейна на река Яндзъ, 
към мултикултуралистичната ця-
лост на китайската цивилизация.

Град Цюенджоу 
(добавен в списъка 2021 г.)

Източният китайски град Цюен-
джоу, който някога е събирал тър-
говци от близо и далеч, се нами-
ра в провинция Фудзиен и при ди-
настиите Сун и Юан е бил свето-
вен център на морската търговия.

Наследството на града се със-
тои от останки от административни 
и религиозни сгради, статуи, кул-
турни паметници, порцеланови пе-
щи и място за топене на желязо, 
както и транспортна мрежа, със-
тояща се от мостове, пристанища 
и навигационни кули. Всичко това 
е доказателство за богатия социа-
лен, културен и търговски живот в 
Цюенджоу през тези две династии.

на династия Юен. Те са с уникал-
но значение и най-добре запазена-
та столица на династията.

Фосилните находки 
от град Чъндзян 

(добавени в списъка 2012 г.)
Учените са установили, че фо-

силите са на 530 милиона години. 
Те са открити през 1984 г. и са из-
вестни като „една от най-неверо-
ятните палеонтологични находки 
на 20. век“. Вкаменелостите да-
ват точна информация за истори-
чески факти и са един от най-до-
брите примери за очевидното био-
логично разнообразие и дават въз-
можност на учените да разберат 
повече за живота и екосистемите 
от този период.

Планината Тиеншан 
(добавена в списъка 2013 г.)

Планината Тиеншан се намира 
в Синдзян-уйгурския автономен ра-
йон и се простира в периферията на 
Централна Азия, далеч от морето, 

Терасите на етноса хани 
(добавени в списъка 2013 г.)

Уникалното терасовидно земеде-
лие на етноса хани комбинира че-
тири елемента – гори, водни систе-
ми, оризови тераси и селски ланд-
шафт. Терасите се намират в пре-
фектура Хунхъ, провинция Юннан, 
и са с универсална стойност. Из-
исканата и сложна селскостопан-
ска, горска и водоразпределител-
на система е просъществувала по-
вече от хиляда години благодаре-
ние на формираната през векове-
те уникална социална, икономиче-
ска и религиозна система, демон-
стрирайки важен начин за взаимо-
действие между човека и природата.

Великият канал 
(добавен в списъка 2014 г.)

Великият канал, който преми-
нава през 27 града в 8 провинции 
и автономни райони на Китай, се 
състои от 31 отделни зони, кои-
то демонстрират развитието му 
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Три златни медала за млади 
спортисти вдъхват оптимизъм  
за китайския спорт 

23-годишният У Юбин спечели първото място при много 
силна конкуренция в турнира „Далас оупън“  

Китайският геймър Ли Пейнан спечели първото злато  
за Китай на Големите финали на IEM Katowice 

Лин Сяоджун спечели златен медал на 500 метра шорттрек 
за мъже на Световната купа по пързаляне на шорттрек ISU

рез февруари  та-
зи година тени-
систът У Юбин 
спечели финала 
на тенис турнира 
„Далас оупън“.  

Играчът на електронни спор- 
тове Ли Пейнан и китай- 
ският скейтър Лин Сяо-
джун също спечелиха го-
леми победи за Китай. То-
ва бяха нови рекорди в ки-
тайската спортна история, 
коментира тези успехи ан-
глоезичният китайски в. 
„Глобъл таймс“.

23-годишният тенисист 
У Юбин от Ханджоу, про-
винция Джъдзян, победи 
бившия номер 8 в света 
Джон Иснър от САЩ , за 
да стане първият мъж от 
Китай, който притежават 
титла от ATP тур. По вре-
ме на мача У Юбин спа-
си четири мачбола, докато 
се справяше със свирепи-
те сервиси на високия над 
два метра Иснър. 

По време на почти три-
часовия тежък мач У оси-
гури златния си медал с 
резултат 6-7 (4/7), 7-6 (7/3) 
и 7-6 (14/12). След побе-
дата неговата класация в 
световната ранглиста се 
покачи до номер 58, кое-
то го направи най-високо-
поставения китайски иг-
рач в историята на ATP. 
Преди него нито един ки-
тайски играч не е печелил 
ATP титла. Най-близо бе-
ше китайският тенисист 
Пан Бин, който стигна до 
полуфиналите на „Сеул оу-
пън“ в Република Корея 
през 1995 г.

В изказването си след 
мача У изрази благодар-
ност към публиката. „Мо-
ля, продължавайте да очак- 
вате с нетърпение проя-
вите на китайския мъжки 
тенис. Ще продължим да 
предлагаме страхотни из-
пълнения“, каза той на ки-
тайски език.

Ло Лъ, спортен анали-
затор от Пекин, каза пред 
„Глобъл таймс“, че успехът 
на У Юбин е „епохален“ и 
показва потенциала на ки-
тайския мъжки тенис, кой-
то през годините се боре-
ше за добро представяне. 
„Тенисът не беше чужд на 
Китай, но сега постепен-
но започнаха да се появя-
ват добри състезателки и 
сега най-накрая можем да 
видим възхода на мъжкия 
тенис в Китай“, каза Ло Лъ 
пред „Глобъл таймс“.

У постави общо два ре-
корда на „Далас Оупън“. 
Той стана първият китайски 
спортист, който успя да 
стигне до финала на ATP 
турнир, след като първо по-
беди топ поставения в иг-
ровата схема американски 

П

миналото са били домини-
рани от Запада.

Друг китайски пред- 
ставител на младото поко-
ление, геймърът Ли Пей-
нан, също през февруа-
ри спечели шампионата в 
StarCraft 2 на IEM Katowice, 
който се състоя в полския 
град Катовице.

Докато У Юбин печеле-
ше за Китай в тенис тур-
нир в САЩ, 20-годишният 
китайски играч в електрон-
ните спортове на StarCraft 
2 Terran Ли Пейнан, извес-
тен като „Оливейра“, спе-
чели първото в история-
та злато на Китай в игра-
та на Големите финали на 
IEM Katowice с победа с 4-1 
над южнокорейския играч 
Чо Мару Сеон-ю, който бе 
титуляр в този нов спорт. 
Въпреки че преди състеза-
нието експертите му дава-
ха само 0,37 процента шанс 
за победа, Ли Пейнан граб-
на златото в състезанието. 
Неговият успех преобърна 
света на StarCraft, в кой-
то обикновено победители-
те бяха от Южна Корея и 
западните страни. Експер-
тът по електронните спор-
тове Шу Син каза, че то-
ва е истинска победа, в 
която „един китайски иг-
рач е победил най-големия 

тенисист Тейлър Фриц.
„Когато играх днес, не 

мислех за резултата и за по-
бедата, просто се опитвах 
да дам най-доброто от се-
бе си“, сподели играчът по 
време на интервю на кор-
та, добавяйки, че е „горд от 
себе си“. Рекордният успех 
на У бързо стана актуал-
на тема в китайския Twitter 
Sina Weibo.

Специалистът по тенис 
Сюе Минфей коментира 
пред „Глобъл таймс“, че ки-
тайските спортисти от по-
колението Z като У Юбин 
могат да променят начи-
на, по който светът гледа 
на китайския спорт, осо-
бено в спортовете, които в 

съперник в състезанията по 
електронните игри, който е 
от Южна Корея. Явно ня-
ма нищо невъзможно“, каза 
Ли Пейнан. А „Глобъл тай-
мс“ добавя, че 20-годишни-
ят Ли Пейнан е известен, че 
понякога тренира по 24 ча-
са. „Устойчивостта и отда-
деността са духът на спор-
та. Те се отнасят за всички 
области на спорта и всички 
видове спорт“, подчертава 
Сюе Минфей, добавяйки, 
че играчи като Ли Пейнан 
могат да бъдат най-добри-
те претенденти за първите 

места в електронните, ако 
тези спортове бъдат вклю-
чени в Олимпийските игри.

Друг голям успех за ки-
тайския спорт през фев-
руари бе постигнат от ки-
тайския скейтър Лин Сяо-
джун, който се състезава 
на 500 метра за мъже на 
Световната купа по пърза-
ляне на шорттрек ISU 2022 
– 2023 в Дордрехт, Нидер-
ландия. Той спечели златен 
медал в тази дисциплина за 
отбора на КНР. След като 
пресече финалната линия с 
време 40.693 секунди, Лин 
даде воля на емоциите си, 
извика и дори се разплака, 
докато приемаше награда-
та. Китайските нетизени, 

както в голямата азиатска 
страна наричат активните 
участници в социалните 
мрежи, с радост поздрави-
ха Лин и отбора на Китай 
за зашеметяващите им по-
стижения. „Глобъл таймс“ 
отбеляза, че сред специали-
стите и феновете на кънки 
спорта в Китай сега цари 
оптимизъм, че Лин, който 
е в разцвета на силите си, 
ще се представи отлично 
и на Зимните олимпийски 
игри през 2026 г.
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Префектура Дицин 
празнува Лосар 
Местното 
правителство 
и жителите на 
тибетската автономна 
префектура Дицин, 
провинция Юннан, 
наскоро проведоха 
различни културни 
дейности, за да 
отпразнуват Лосар.

Снимка Синхуа

П

И

Изследователски 
дейности в Дунхуан

Изложба на немски 
дизайн в Пекин

рез последни-
те години град 
Дунхуан, про-
винция Гансу, 
енергично раз-
ви културни из-

следвания и набеляза раз-
лични мерки като създава-
нето на Алианс за сезонни 
културни изследвания на 
Дунхуан, формирането на 

преференциални политики 
за изследователските сезо-
ни и висококачествени из-
следователски маршрути. 

Част от тази кампания 
е и обучението в акаде-
мията „Минша“, където 
художникът Джан Дзие- 
лон запознава учениците 
с тънкостите при копира-
не на стенописи.

зложбата „Пре-
сичане на пара-
лели: немският 
дизайн в перио- 
да 1945 – 1990 г.“  
бе открита в Му- 

зея на изкуствата на уни-
верситета „Цинхуа” в сто-
лицата на Китай. 

Тя показва над 300 
творби на известни нем-
ски дизайнери и дизайнер-
ски училища, обхващащи 
категории като промиш-
лен дизайн, дизайн на ме-
бели, текстил и бижута. 
Събитието е организирано 
съвместно от Музея на из-
куствата на университета 
„Цинхуа“, германския Му-
зей на дизайна „Витра“ и 
Staatliche Kunstsammlungen 
Dresden (Дрезденски дър-
жавни художествени ко-
лекции).

Изложбата отразява 
тясно преплетения пейзаж 

на дизайна и исторически- 
те и социалните фактори. 

„Искаме да представим 
пътя на развитие на нем-
ския модерен дизайн, чрез 
което пекинската публика 
да придобие по-всеобхват-
но и задълбочено разбира-
не за Германия“, казва Ду 
Пънфей, изпълнителен ди-
ректор на музея. „Също та-
ка се надяваме, че излож-
бата може да предложи по-
лезни връзки, приложими 
в сферата на теорията на 
дизайна, практиката и об-
разованието в Китай.“

„Изложбата е страхот-
на възможност за прак-
тическо сътрудничество 
между Германия и Ки-
тай в академичните из-
следвания на дизайнер-
ската култура“, казва То-
мас Гайслер, директор на 
Staatliche Kunstsammlungen 
Dresden.

До 2026 г. 10,25 млрд. 
устройства ще са свързани  
с интернет на нещата

С
екторът на Ин-
тернет на неща-
та (IoT) в Китай 
се очаква да по-
каже силен ръст 
през следващите 

години, като броят на ус-
тройствата, свързани с не-
го, ще достигне близо 10,25 
милиарда до 2026 г.

Сегментът на потребле-
нието ще бъде с най-голям 
дял от тези връзки, като ин-
телигентните жилища и но-
симите устройства ще про-
дължават да са основните 
двигатели на растежа. Броят 
на потребителските връзки 
с интернет на нещата се оч-
аква да бъде приблизител-
но 5,98 милиарда до 2026 г., 
тези в индустрията – около 
300 милиона и в обществе-
ните съоръжения – 2,2 ми-
лиарда, се казва още в до-
клада. От IDC прогнози-
рат също двуцифрен ръст 

на свързаността с интернет 
на нещата в секторите на 
здравеопазването и образо-
ванието. 

Китай работи активно за 
развитието на своята цифро-
ва инфраструктура, предста-
вена от 5G, Интернет на не-
щата, облачни изчисления 
и индустриален интернет, 

като целта е до 2025 г. тя 
да бъде на едно от първи-
те места в света като капа-
цитет и качество. Страната 
предприема редица стъпки 
за ускоряване интегриране-
то в различни сектори на 
интернет на нещата и дру-
ги информационни техно-
логии от ново поколение.

Музей на Южнокитайското море във форма на кораб
Музеят на Южнокитайското море в град Цонхай, провинция Хайнан, използва архитектурни 
мотиви от етническата група на националността ли в Хайнан. Музеят стана изключително 
известен с характерната си форма, наподобяваща кораб в открито море.

Снимка Синхуа


